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Kolejny numer Soleckich Wiadomoœci z Ratusza uka¿e siê po 
przerwie wakacyjnej 19 sierpnia 2011 r.

1 lipca cztery pary otrzyma³y medale “Za d³ugoletnie po¿ycie ma³¿eñskie”. Wiêcej 
na str. 5

Dokoñczenie na str. 3

Od d³u¿szego czasu i jeszcze przez ten         
i najbli¿szy rok bêdziemy mówiæ o realizacji 
tych samych inwestycji i problemach z tym 
zwi¹zanych, powiedzia³ burmistrz Antoni 
Nawrocki omawiaj¹c podczas poprzedniej sesji 
rady  mie jsk ie j  swoje  sprawozdanie                    
z dzia³alnoœci w okresie od 16 marca do 22 
czerwca br. Podkreœli³, ¿e najwa¿niejszym 
zadaniem jest budowa wiaduktu kolejowego   
w ramach pro jek tu  Szybkie j  Kole i  
Metropolitalnej BiT - City. Prace przy tej 
inwestycji biegn¹ zgodnie z planem. Dobr¹ 
informacj¹ jest te¿ ta o przyznaniu przez zarz¹d 
województwa dotacji na budowê szko³y na 
Osiedlu Toruñskim. Nasz wniosek przeszed³ 
bowiem pozytywn¹ ocenê  formaln¹                    
i merytoryczn¹.

W sprawozdaniu, które otrzymali radni 

mo¿na przeczytaæ tak¿e o innych dzia³aniach 
prowadzonych przez gminê. Jest tam mowa      
o zleceniu opracowania dokumentacji na 
przebudowê i rozbudowê ul. Lipowej, ul. 
Sosnowej oraz drogi ³¹cz¹cej ul. Tartaczn¹ z ul. 
Lipow¹; przygotowanie koncepcji obejmuj¹cej 
budowê infrastruktury dla uruchomienia us³ug 
i n t e r n e t o w y c h  n a  p o t r z e b y  g m i n y.                    
W omawianym okresie zakoñczono budowê 
szko³y na Osiedlu Toruñskim, modernizacjê ul. 
Kujawskiej na odcinku 1,2 km wraz                   
z wykonaniem chodnika, œcie¿ki rowerowej 
kanalizacji. Rozpoczêto te¿ przygotowywanie 
terenów pod drugi etap parku przemys³owego. 
W czerwcu otrzymaliœmy równie¿ pozwolenie 
na u¿ytkowanie obiektu po by³ej hali targowej, 
zaadaptowanego na Centrum Aktywnoœci          
i Edukacji.

Gmina realizowa³a, b¹dŸ jest w trakcie 
r e a l i z a c j i  k i l k u  p r o j e k t ó w  
dofinansowywanych przez Uniê Europejsk¹. 
Dziêki otrzymanym dotacjom utworzono 
przyszkolny plac zabaw przy Zespole Szkó³  
projekt „Radosna szko³a”, dla soleckich szkó³ 
zakupiono i zamontowano zestawy tablic 
interaktywnych, zorganizowano zajêcia 
pozalekcyjne dla 400 uczniów w ramach 
projektu „Przygoda z wiedz¹”, podjêto 
wspó³pracê z województwem zmierzaj¹c¹ do 
przeciwdzia³ania wykluczeniu cyfrowemu, 
realizowany jest te¿ projekt rowerowej œcie¿ki 
turystycznej wzd³u¿ Wis³y. Ponadto 
pozyskano œrodki na prace spo³ecznie 
u¿yteczne oraz trwaj¹ przygotowania do 
obchodów 160. rocznicy poprowadzenia kolei 
do Bydgoszczy i 150. rocznicy kolei bydgosko  
toruñskiej.

Rada przyjê³a tak¿e zaproponowane 
zmiany w bud¿ecie i wieloletniej prognozie 
finansowej. Po zmianach wielkoœæ dochodów 
wynosi 73,9 mln z³, a wydatków 78,9 mln z³, 
co powoduje utrzymanie niezmienionej 
wielkoœci deficytu bud¿etowego tj. 5 mln z³. 
Wydatki maj¹tkowe wynosz¹ 33 mln z³,          
z czego 26 mln z³ przypada na programy 
finansowane z udzia³em œrodków unijnych. 
Wprowadzone  zmiany  w bud¿ec ie  
odzwierciedlono w prognozie finansowej. 
Mariusz Zamorowski zapyta³ o zmniejszenie  
o 300 tys. z³ kwoty na przebudowê szko³y przy 
ul. Koœciuszki na potrzeby szko³y muzycznej. 
Burmistrz poinformowa³, ¿e kwota nie jest 
tym samym automatycznie zarezerwowana na 
przysz³y rok i trzeba bêdzie tê kwestiê 
rozstrzygn¹æ. Mo¿na by³oby wprowadziæ 
ponownie tê kwotê przy zmianie bud¿etu, ale 
nale¿y wtedy zrezygnowaæ z realizacji innych 
zadañ. Poza tym, trzeba uwzglêdniæ realnoœæ 
wydatkowania tej kwoty jeszcze w tym roku. 
W tym roku jest to bardzo w¹tpliwe. 
Natomiast Maciej Kuligowski zwróci³ uwagê 
na zmniejszenie œrodków na przebudowê dróg 
na Osiedlu Staromiejskim oraz na budowê 
wa³ów przeciwpowodziowych. Burmistrz 
wyjaœni³, ¿e priorytetem s¹ projekty, na które 
otrzymujemy dofinansowanie zewnêtrzne lub 
przynajmniej mamy szansê je dostaæ. 
Przygotowujemy jednak dokumentacjê na 
gminne drogi, ale w ramach programów,        
w których s¹ na to pieni¹dze, ale czy 
otrzymamy, trudno dziœ wyrokowaæ. Skarbnik 
Alina Kowalska poinformowa³a, ¿e œrodki       
z budowy wa³ów przesuniêto na nowe zadanie  

Zmiany w gospodarce
mieszkaniowej
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Dy¿ury aptek

Do 10 lipca - “Pod Lwem”
(ul. Leœna 2)

11 - 17 lipca - “Leœna”
(ul. Leœna 19)

18 - 24 lipca - “Solecka”
(ul. Powstañców 7a)

25 - 31 lipca - “Pod Lwem”
(ul. Leœna 12)

1 - 7 sierpnia - “Pod Lwem”
(ul. Leœna 2)

8 - 14 sierpnia - “Medyczna”
(ul. Leœna 2a)

15 - 21 sierpnia - “Pod Or³em”
(ul. 23 Stycznia 12)

Od sierpnia br. Wydzia³ Rozwoju           
i Funduszy Europejskich Starostwa 
Powiatowego w Bydgoszczy rozpoczyna 
realizacjê projektu „Wszyscy z tej samej 
gliny 2”. Udzia³ w projekcie bêdzie mog³o 
wzi¹æ 20 doros³ych osób z oœmiu gmin 
powiatu bydgoskiego, które pracuj¹          
w formalnych b¹dŸ nieformalnych grupach 
dzia³aj¹cych w obszarze edukacji i kultury 
na wsi oraz s¹ aktywne w œrodowisku 
w i e j s k i m .  W  r a m a c h  p r o j e k t u  
zaplanowano: warsztaty z garncarstwa, 
w a r s z t a t y  r ê k o d z i e l n i c t w a  
a r t y s t y c z n e g o  o r a z  s z k o l e n i a  
ogólnorozwojowe i specjalistyczne. 
Rekrutacja wprawdzie rozpocznie siê        
w sierpniu, jednak organizatorzy czekaj¹ na 
wstêpne deklaracje udzia³u. Szczegó³y      
w Wydzia³  Rozwoju i  Funduszy 
Europejskich Starostwa Powiatowego,   
t e l .  5 2  5 8  3 5  4 4 2 ,  
marlena.przybyl@powiat.bydgoski.pl,      
ul Konarskiego 1-3, pok. 442.

DOFINANSOWANIE 
BUDOWY SZKO£Y
Wniosek, który z³o¿y³a gmina do urzêdu 
marsza³kowskiego o dofinansowanie 
projektu pn. „Budowa kompleksu 
szkolnego na potrzeby nauczania 
podstawowego i gimnazjalnego na Osiedlu 
Toruñskim w Solcu Kujawskim” otrzyma³ 
pozytywn¹ rekomendacjê zarz¹du 
województwa, który podj¹³ uchwa³ê o 
dofinansowaniu 16 czerwca br. ze œrodków 
Europejskiego Funduszu Rozwoju 
Regionalnego w wysokoœci 4 milionów 
z ³ o t y c h .  T y m  s a m y m  w i e l k o œ æ  
d o f i n a n s o w a n i a  w y d a t k ó w  
kwalifikowanych wyniesie 34,43 proc.
DO BYDGOSZCZY TYLKO GÓR¥
Od 4 lipca br. rozpoczê³y siê prace na 
odcinku drogi powiatowej w Otorowie. W 
zwi¹zku z tym droga ta zosta³a wy³¹czona z 
ruchu dla pojazdów osobowych i 
ciê¿arowych z wy³¹czeniem pojazdów 
docelowych oraz komunikacji publicznej  
busów i autobusów. Tak bêdzie do 
zakoñczenia inwestycji tj. przebudowy 
drogi wraz z budow¹ œcie¿ki rowerowej. 
Planowany termin zakoñczenia robót 
wyznaczono do 31 paŸdziernika. W tym 
okresie ograniczenia w ruchu mog¹ obj¹æ 
komunikacjê autobusow¹. Dodajmy, ¿e 
droga przez Makowiska bêdzie przejezdna.

WY£APYWANIE ZWIERZ¥T
Podczas ósmej sesji rady, która odby³a siê 9 
czerwca, rada podjê³a uchwa³ê w sprawie 
w y ³ a p y w a n i a  w  n a s z e j  g m i n i e  
bezdomnych zwierz¹t. Przypominamy, i¿ 
zwierzêta te wy³apuje Zak³ad Gospodarki 
Komunalnej (ul. Targowa 3, tel. 52 387 13 
96), a nastêpnie umieszczane s¹ one w 
schronisku dla zwierz¹t w Bydgoszczy (ul. 
Grunwaldzka 298, tel. 52 372 21 30 i 52 
349 03 90). Treœæ uchwa³y (z 9 czerwca br. 
nr VIII/66/11) mo¿na znaleŸæ na 
www.bip.soleckujawski.pl. Do schroniska 
nie s¹ przyjmowane zwierzêta podejrzane o 
wœciekliznê, czyli takie, które pogryz³y lub 
pok¹sa³y cz³owieka. Je¿eli ustalono 
w³aœciciela, to on na w³asny koszt powinien 

zleciæ obserwacjê zwierzêcia we 
wskazanej lecznicy.
KRWIOPIJCOM MÓWIMY NIE!
W czerwcu na zlecenie urzêdu miasta 
przeprowadzono akcjê zwalczania 
komarów i meszek. Zabiegi by³y 
wykonywane na terenach nadwiœlañskich 
oraz w parku miejskim. 
ZAP£AÆ ZA ŒRODOWISKO
Z koñcem l ipca  up ³ywa te rmin  
sporz¹dzenia przez podmioty korzystaj¹ce 
ze œrodowiska i przed³o¿enia marsza³kowi 
województwa wykazów zawieraj¹cych 
informacje wraz z danymi o zakresie 
korzystania ze œrodowiska i o wysokoœci 
nale¿nych op³at za pierwsze pó³rocze br. 
Szczegó³y: www.kujawsko-pomorskie.pl.

W skrócie

Prace przy budowie bezkolizyjnego 
przejazdu pod torami wkroczy³y             
w kolejn¹ fazê. 5 lipca rozebrano budkê 
dró¿nika. Z kolei na dni 16 i 23 lipca 
przewidziano wstrzymanie ruchu 
poci¹gów na trasie £êgnowo - 
Przy³ubie. Kolej zapewni autobusow¹ 
komunikacjê zastêpcz¹. 

Pocz¹tek sierpnia to równie¿ prace 
zabezpieczaj¹ce teren  w rejonie dawnej 
budki dró¿nika. Jak poinformowa³ nas 
Leszek Szreder z firmy Eurovia, od 1 do 5 
sierpnia bêd¹ prowadzone prace             
w nocy, co wi¹¿e siê z uci¹¿liwoœciami dla 
okolicznych mieszkañców. Tylko            
w porze nocnej mo¿na pracowaæ przy 
torowisku, a roboty bêd¹ polega³y na 
wbijaniu œcian oporowych. 

Od 1 sierpnia planowane jest 
równie¿ wy³¹czenie z ruchu fragmentu 
ul. Dworcowej  od dworca do wysokoœci 
ul. Leœnej. Ulice 22 Lipca oraz 23 
Stycznia bêd¹ jeszcze przejezdne.

Budka dró¿nika w czasie rozbiórki. 
Po k³adce, znikn¹³ kolejny element 
krajobrazu kolejowego

Z tej samej
gliny

Praca w nocy, zmiany w ruchu
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modernizacjê rowów melioracyjnych.
W tegorocznym bud¿ecie ujête s¹ 

inwestycje, na które nie ma pe³nego pokrycia ze 
œrodków w³asnych, o czym œwiadczy 
zaplanowany deficyt bud¿etowy. Aby zapewniæ 
pieni¹dze na realizacjê zaplanowanych zadañ 
konieczne jes t  zaci¹gniêcie  kredytu 
d³ugoterminowego w wysokoœci 5 mln z³. 
Bank, w którym gmina weŸmie kredyt zostanie 
wybrany w drodze przetargu. Sp³ata 
zobowi¹zania ma nastêpowaæ w latach 2012 - 
2016.

Podczas sesji wiele miejsca poœwiêcono 
gospodarce  mieszkaniowej .  Barbara  
Bia³kowska, pe³nomocnik burmistrza 
przedstawi³a informacjê z real izacji  
wieloletniego programu gospodarowania 
mieszkaniowym zasobem gminy. Wynika         
z niej, ¿e w naszej gminie najwiêkszy procent 
stanowi¹ budynki mieszkalne bêd¹ce 
w³asnoœci¹ osób fizycznych. Zasoby 
mieszkaniowe gminy to tylko 20 proc. ogó³u 
mieszkañ. W Solcu na 1000 mieszkañców 
przypada³o w 2009 r. 334 mieszkania. By³ to 
najkorzystniejszy wynik w porównaniu            
z pozosta³ymi gminami powiatu bydgoskiego. 
Tak¿e nasza gmina charakteryzowa³a siê 
najwy¿szym wskaŸnikiem wyposa¿enia          
w centralne ogrzewanie - 91 proc. Gminne 
mieszkania znajduj¹ siê w budynkach bêd¹cych 
w³asnoœci¹ gminy oraz w budynkach wspólnot 
mieszkaniowych. Gmina administruje te¿ 81. 
lokalami w budynkach, nie bêd¹cych jej 
w³asnoœci¹. Dobrym kierunkiem pozyskiwania 
lokali jest zamiana du¿ych mieszkañ 
zasiedlanych przez osoby samotne na mniejsze 
w budynkach przygotowywanych na taki 
w³aœnie cel .  Ten sposób cieszy siê  
zainteresowaniem osób starszych i samotnych. 
W odzyskanych dziêki takiemu dzia³aniu 
wiêkszych mieszkaniach osiedlane s¹ rodziny 
oczekuj¹ce na mieszkanie. Obecnie na liœcie 
oczekuj¹cych na przydzia³ lokalu socjalnego 
uprawnione s¹ 43 rodziny (124 osoby), a do 
zawarcia umowy najmu na czas nieokreœlony 
47 rodzin (122 osoby). Na koniec ubieg³ego 
roku gmina dysponowa³a 675. mieszkaniami. 
328 z nich jest w 56. budynkach gminnych, 347 
znajduje siê w budynkach 54 wspólnot 
mieszkaniowych z udzia³em gminy. Przy tej 
o k a z j i  B .  B i a ³ k o w s k a  w s p o m n i a ³ a                      
o planowanej nowelizacji  przepisów 
mieszkaniowych, z której wynika, ¿e               
w wypadku œmierci  najemcy lokalu 
komunalnego stosunek najmu wygasa, a osoby 
z a m i e s z k u j ¹ c e  l o k a l ,  n i e  b ê d ¹ c e  
wspó³najemcami, bêd¹ mia³y obowi¹zek 
opuszczenia mieszkania w ci¹gu 6 miesiêcy od 
dnia œmierci najemcy. Osobom tym mo¿e 
przys³ugiwaæ roszczenie o zawarcie umowy 
najmu, je¿eli spe³ni¹ kryteria dochodowe, 
jednak nie znaczy to, ¿e umowa zostanie 
zawarta na lokal, w którym dot¹d mieszka³ wraz 
z najemc¹. Dodatkowo, gmina bêdzie mog³a 
zawrzeæ umowê tylko na czas oznaczony.

Omawiaj¹c projekt uchwa³y o zmianach 
zasad wynajmowania mieszkañ komunalnych 
B. Bia³kowska podkreœli³a, i¿ g³ówne korekty 
dotycz¹ kryterium dochodowego osób 

uprawnionych do zawarcia umowy najmu na 
czas nieokreœlony (obni¿enie do 887,5 z³ na 
osobê dla gospodarstw kilkuosobowych             
i 1192,5  jednoosobowych), a w wypadku umów 
na czas okreœlony kwoty te wynosz¹ 
odpowiednio 526,50 z³ i 627 z³  tj. 250 proc. 
kryterium dochodowego w rozumieniu 
przepisów o pomocy spo³ecznej. Zasadnicz¹ 
zmian¹  jes t  wprowadzenie  przepisu  
mówi¹cego, ¿e dwukrotna odmowa zawarcia 
u m o w y  n a j m u  s k u t k o w a æ  b ê d z i e  
umieszczeniem osoby uprawnionej do 
otrzymania lokalu na ostatnim miejscu listy, 
natomiast trzykrotna odmowa spowoduje 
skreœlenie z listy, jako osoba niezainteresowana 
otrzymaniem mieszkania. Pozwoli to na 
wyeliminowanie wypadków wielokrotnego 
odmawiania zawarcia takiej umowy. Wnioski 
mieszkaniowe natomiast bêdzie mo¿na sk³adaæ 
nie jak do tej pory w dowolnym terminie, lecz    
w okresie od 1 stycznia do 30 czerwca danego 
roku. Rada podjê³a te¿ uchwa³ê aktualizuj¹c¹ 
wie lo le tn i  p rogram gospodarowania  
mieszkaniowym zasobem gminy. 

Kolejne uchwa³y podjête przez radê 
odnosz¹ siê do zmian miejscowych planów 
zagospodarowania przestrzennego oraz 
ustalenia op³at za œwiadczenia wykraczaj¹ce 
poza podstawê programow¹ wychowania 
przedszkolnego (treœæ uchwa³y wraz ze 
stawkami drukujemy wewn¹trz numeru).

Wœród zg³oszonych interpelacji radni pytali 
o zasady otrzymania z urzêdu worków na 
piasek, w celu ochrony posesji przed 
podtopieniami; deratyzacjê kanalizacji, 
utrzymywania widocznoœci na osiedlowych 
skrzy¿owaniach, odmowê finansowania           
w szko³ach nauczania indywidualnego dla 
uczniów uzdolnionych i skierowanie ich na 
zajêcia w ramach dodatkowych godzin tzw. 
karcianych lub na kó³ka zainteresowañ (Alicja 
¯aguñ); poczynania zapobiegaj¹ce ewentualnej 
powodzi, zabezpieczenie ternu ko³o placu 
zabaw przy ul. Dworcowej, dzia³ania podjête 
przy budowie przejazdu pod torami, 
uniemo¿liwiaj¹ce zalanie tunelu (Beata 
Pietruszyñska); to, czy wraz z budow¹ przejazdu 
pod torami planowane jest przeci¹gniêcie 
kablówki na Osiedle Leœne (Micha³  
Kul igowski) ;  dalsze  kroki  zwi¹zane                   
z planowan¹ likwidacj¹ klas specjalnych 
(Lucjan Jelita Rydel).

Burmistrz, odnosz¹c siê do zg³oszonych 
interpelacji przez A. ¯aguñ podkreœli³, ¿e czêœæ   
z nich jak np. deratyzacja, brak widocznoœci na 
skrzy¿owaniach bêd¹ przyjête do realizacji, zaœ 
postulaty zarz¹du osiedla o postawienie planu 
miasta, czy œmietników powinny byæ zg³oszone 
przy konstruowaniu projektu bud¿etu po 
wczeœniejszych konsultacjach na zebraniach 
osiedlowych. Jeœli  idzie o dzia³ania 
przeciwpowodziowe to zakupione zosta³y worki 
i s¹ w magazynie, zamontowano dwie zastawki 
na rowach melioracyjnych pod ul. Toruñsk¹ i ul. 
Bydgosk¹, ZGK modernizuje kanalizacjê, aby 
utrudniæ przedostawanie siê do niej wody          
z Wis³y, jednak aby w pe³ni siê od tego uchroniæ 
potrzeba co najmniej 10 mln z³, a tak¹ sum¹ na 
ten cel gmina nie dysponuje. Ogrodzenie placu 
budowy przy Ogródku Jordanowskim jest 

zasadne, jednak burmistrz chcia³by jak 
najd³u¿ej utrzymaæ przejezdnoœæ ul. 
Dworcowej. Natomiast przeciwdzia³anie 
mo¿liwoœci zalania tunelu uwzglêdniono przy 
projektowaniu. Bêdzie pog³êbiona kanalizacja 
od urzêdu do ul. ̄ wirki i Wigury, ale poniewa¿ 
niecka tunelu bêdzie ni¿ej, dlatego 
zaplanowano przepompowniê. Gdyby siê tak 
zdarzy³o, ¿e po gwa³townych ulewach bêdzie 
tam zalegaæ woda, bêdzie mo¿na zadzia³aæ      
i wodê usun¹æ. - Na ¿ywio³y nie ma rady,          
z przyrod¹ cz³owiek nie wygra. I tylko o takich 
wyj¹tkowych sytuacjach mówi³em na 
poprzedniej sesji. Mo¿e tak¿e nast¹piæ awaria 
pomp. lecz miejmy nadziejê, ¿e do takich 
skomplikowanych sytuacji nie dojdzie - 
podkreœli³ burmistrz. Planowane jest przejœcie 
z kablówk¹ pod torami. Ale wiêkszym 
problemem - kosztowym - jest dalsze 
rozprowadzenie instalacji po osiedlu do 
poszczególnych mieszkañ. Z czasem uda siê to 
p e w n i e  z r e a l i z o w a æ .  Z a p r z e s t a n i e  
finansowania indywidualnego nauczania dla 
uczniów zdolnych nast¹pi³o dlatego, ¿e nie 
przynosi oczekiwanych efektów, mówi³ 
burmistrz. Uczniowie korzystaj¹cy z tej formy 
n i e  u c z e s t n i c z ¹  w  o l i m p i a d a c h  
przedmiotowych, nie uzyskuj¹ stypendiów dla 
wybitnie uzdolnionych, a je¿eli, to tylko 
nieliczni. Na dodatkowe zajêcia zarówno dla 
zdolnych uczniów jaki pozosta³ych mo¿na 
tak¿e pozyskiwaæ œrodki unijne. Burmistrz 
podtrzyma³ swoje stanowisko na temat klas 
specjalnych, które przedstawi³ na poprzedniej 
sesji, doda³ tylko, ¿e w odpowiednim czasie 
propozycja zostanie przedstawiona radnym.

Worki na piasek magazynowane s¹ na 
wypadek powodzi. Je¿eli mieszkañcy maj¹ 
problemy z wod¹ na posesjach i nie jest to 
sytuacja zawiniona przez gminê, musz¹ 
niestety we w³asnym zakresie zabezpieczaæ 
siê w worki na piasek. Jednak ka¿d¹ sytuacjê 
trzeba rozpatrywaæ indywidualnie. 

W naszym mieœcie powstaje coraz wiêcej 
œcie¿ek rowerowych, ale widaæ pewna niechêæ do 
korzystania z nich przez rowerzystów. 
Przynajmniej czêœæ mi³oœników dwóch kó³ek, 
mimo ¿e obok jezdni biegnie œcie¿ka rowerowa,    
z upodobaniem „œmiga” obok pojazdów. Nie jest to 
ani przyjemne, ani bezpieczne. Po pierwsze,         
w kolizji z autem, która przecie¿ mo¿e siê 
przydarzyæ, rowerzysta nie ma wielkich szans, a po 
drugie, mo¿e naraziæ siê na mandat na³o¿ony przez 
policjanta. Przepisy o ruchu drogowym wyraŸnie 
stanowi¹, i¿ kieruj¹cy rowerem jest zobowi¹zany 
do korzystania z drogi dla rowerów, lub pasa ruchu 
dla rowerów, jeœli s¹ one wyznaczone dla kierunku, 
w którym siê porusza lub zamierz skrêciæ. Ponadto 
kieruj¹cy rowerem, korzystaj¹c z drogi dla 
rowerów i pieszych musi zachowaæ szczególn¹ 
ostro¿noœæ i ustêpowaæ miejsca pieszym. 
Nieprzestrzeganie mo¿e skoñczyæ siê na³o¿eniem 
mandatu w wysokoœci 100 z³. Tyle przepisy. A jak 
wygl¹da sytuacja w praktyce? Czy nasi policjanci 
na³o¿yli du¿o mandatów za takie wykroczenia? 
Jak powiedzia³ nam kom. Rafa³ Pi¹tek, zastêpca 
komendanta soleckiego komisariatu, raczej 
niewiele. Wiêkszym problemem s¹ rowerzyœci pod 
wp³ywem a lkoholu .  Zachêcamy wiêc ,  
korzystajmy ze œcie¿ek rowerowych. S¹ one 
przecie¿ budowane dla naszej wygody                    
i bezpieczeñstwa. 

Dla wygody
i bezpieczeñstwa

Zmiany w gospodarce
mieszkaniowej
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Z w i ê k s z e n i e  a t r a k c y j n o œ c i  
zamieszkania w gminie dla ludzi 
m³odych, uwzglêdnienie potrzeb 
powiêkszaj¹cej siê grupy osób starszych, 
zagospodarowanie czasu wolnego dzieci 
i m³odzie¿y oraz poprawa stanu 
publicznej infrastruktury wp³ywaj¹cej 
na jakoœæ ¿ycia i rozwój spo³eczno  
gospodarczy  i  kul turalny  -  to  
podstawowe za³o¿enia realizowanego    
w Solcu Kujawskim Lokalnego 
Programu Rewitalizacji. 

Jednym z obszarów, które wymagaj¹ 
wsparcia w ramach programu rewitalizacji 
jest Osiedle Staromiejskie. Prowadzone 
dzia³ania maj¹ uczyniæ osiedle miejscem 
atrakcyjnym do zamieszkania, spêdzania 
wolnego czasu i prowadzenia drobnej 
d z i a ³ a l n o œ c i  g o s p o d a r c z e j                           
z uwzglêdnieniem potrzeb mieszkañców 
osiedla  zarówno licznej grupy osób 
starszych, jak i najm³odszych. S³u¿yæ ma 
temu zorganizowanie bezpiecznych            
i po¿ytecznych form spêdzania wolnego 

czasu miêdzy innymi w otwartym  30 
czerwca br. Centrum Aktywnoœci                 
i Edukacji. 

Centrum mieœci siê w budynku po by³ej 
hali targowej. Do zagospodarowania 

2przeznaczono powierzchniê ok. 600 m , 
która dzieli siê funkcjonalnie na czêœci dla 
osób starszych i dla dzieci. Obiekt 
zaprojektowano tak¿e z myœl¹ o osobach 
niepe³nosprawnych. Podstawow¹ funkcj¹ 
obiektu jest edukacja, której bêdzie 
podporz¹dkowana dzia³alnoœæ placówki.

Na parterze i piêtrze zlokalizowano: 
pomieszczenia biblioteki z czytelni¹; 
pomieszczen i a  p r zeznaczone  na  
organizowanie kursów, szkoleñ oraz zajêæ 
w ramach Uniwersytetu Trzeciego Wieku; 
punkt konsultacyjny Regionalnego 
Centrum Przedsiêbiorczoœci; stanowiska 
umo¿liwiaj¹ce dostêp do Internetu; salê 
wyk³adow¹, w której mog¹ byæ równie¿ 
organizowane konkursy, wieczornice, 
spotkania z ciekawymi ludŸmi m.in. 
twórcami.

Zatem biblioteka z czytelni¹, sala 
wyk³adowa, stanowiska komputerowe, 
punkt obs³ugi bezrobotnych i inwestorów 
maj¹ przyczyniæ siê do uatrakcyjnienia 
oferty osiedla, a przed wszystkim wzrostu 
aktywnoœci osób starszych. Równie¿ 
ludzie m³odzi bêd¹ mogli korzystaæ           
z ciekawej oferty spêdzania wolnego 
czasu, rozwijania swoich zainteresowañ. 
Utworzenie Centrum Aktywnoœci               
i Edukacji umo¿liwi te¿ realizacjê innych 
projektów z zakresu aktywizacji lokalnej 
spo³ecznoœci i wyrównywania szans 
edukacyjnych.

W otwarciu centrum uczestniczy³o 
wielu goœci, wœród których by³ tak¿e 
Krzysztof Michalski, Honorowy Obywatel 
Solca Kujawskiego. K. Michalski by³ 
prezesem zarz¹du polskiego Radia, 
dyrektorem Pierwszego programu,            
a  o b e c n i e  j e s t  d z i e n n i k a r z e m  
popularyzuj¹cym naukê na radiowej 
antenie, a tak¿e cz³onkiem Rady 
Upowszechniania Nauki przy Prezydium 
Polskiej Akademii Nauk. Mówi¹c             
o Centrum Aktywnoœci i Edukacji,            
K. Michalski podkreœli³, jak wa¿n¹ rolê 
odgrywa nieformalna edukacja, której 
centrum ma równie¿ s³u¿yæ: - Nie liczy siê 
to, ile mamy w kieszeni, lecz przede 
wszystkim to, co mamy w g³owie. Maj¹c 
wiedzê i dobrze j¹ po¿ytkuj¹c, mo¿na 
zdobyæ powodzenie materialne.

B u r m i s t r z  A n t o n i  N a w r o c k i  
przypomnia³ historiê budynku, w którym 
najpierw mieœci³ siê hotel, potem kino,      
a ostatnie dwadzieœcia lat hala targowa. Jak 
widaæ, niezmiennie s³u¿y³ on lokalnej 
spo³ecznoœci. Po obecnej zmianie funkcji, 
tak¿e stoi otworem dla wszystkich 
mieszkañców. W CAiE mieœci siê obecnie 
bibliotek publiczna. Jej dyrektor Iwona 
L i c h o c k a  p r z e k a z u j e  w i e l k i e  
podziêkowania wszystkim, którzy 
przyczynili siê do sprawnej przeprowadzki 
zbiorów:  -  Szczególnie dziêkujê 
Zak³adowi Gospodarki Komunalnej, 
f i rmie  SOL-HURT oraz  osobom 
prywatnym, które w ró¿noraki sposób 
pomaga³y przy urz¹dzaniu Centrum 
Aktywnoœci i Edukacji.

Projekt utworzenia Centrum 
Aktywnoœc i  i  Edukac j i  zo s ta ³  
dofinansowany z Europejskiego 
Funduszu Rozwoju Regionalnego          
w wysokoœci 1,6 mln z³, a ca³kowity jego 
koszt to 2 mln z³.

Efekty widaæ go³ym okiem

Przyby³o wielu goœci. K. Michalski mówi³ o znaczeniu 
edukacji.

Przewodnicz¹cy rady Jan Koszarski 
przekaza³ tablice informacyjn¹ Iwonie 
Lichockiej, dyrektorowi biblioteki.

Ks. proboszcz Benedykt Konieczka 
poœwiêci³ budynek.

Symboliczne otwarcie Centrum 
Aktywnoœci i Edukacji.

Œpiewa³ chór SCK pod dyrekcj¹ 
Wojciecha Rynducha

Budynek wygl¹da imponuj¹co. 
Równie¿ W œrodku.
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Tu kiedyœ
by³y szko³y (9)

Wed³ug Bandurskiego, szko³a na ul. 
Toruñskiej powsta³a w 1922 r. By³a to 
szko³a katolicka i nosi³a nr 2. Nauka 
odbywa³a siê w tym budynku do 1929 r. 
Brak uczniów spowodowa³ koniecznoœæ 
z a m k n i ê c i a  p l a c ó w k i .  D o m  
przekszta³cono w czynszówkê. Tak¹ 
funkcjê pe³ni do dziœ.

R. Zakrzewski

Pañs two  Henryka         
i Szczepan Dêbowscy 
œlubowali 25 listopada 
1961 r. w Chrostkowie. 
Wychowali dwoje dzieci     
i maj¹ troje wnuków.

P a ñ s t w o  S a b i n a             
i Alfons Domanowscy 
œlubowali 22 paŸdziernika 
1960 r. w Bydgoszczy. 
M a j ¹  d w o j e  d z i e c i                
i piêcioro wnuków.

P a ñ s t w o  T e re s a             
i Z d z i s ³ a w  
M a æ k i e w i c z o w i e  
œlubowali 14 sierpnia 1960 
r. w Wielkiej Nieszawce. 
Maj¹  jedno dz iecko,  
d w ó j k ê  w n u k ó w                  
i prawnuczkê.

Pañstwo Stanis³awa      
i Roman Wysoccy brali 
œlub 11 listopada 1960 r.     
w Szpetalu Górnym. Maj¹ 
dwoje dzieci i piêcioro 
wnuków.

Jak ³atwo podsumowaæ, wszystkie z³ote pary wychowa³y siedmioro dzieci, 
doczekali piêtnaœcioro wnucz¹t i jednej prawnuczki. Jeszcze raz serdecznie 
gratulujemy tak wspania³ego jubileuszu.

B o  i l e ¿  t r z e b a  m i e æ  u c z u c i a ,  
wyrozumia³oœci, umiejêtnoœci osi¹gania 
kompromisów, i codziennej ¿yczliwoœci, aby 
prze¿yæ ze sob¹ 50 lat. Takim w³aœnie sta¿em 
ma³¿eñskim legitymuj¹ siê cztery pary, które 1 
lipca w sali konferencyjnej soleckiego ratusza 
otrzyma³y medale „Za d³ugoletnie po¿ycie 
ma³¿eñskie” przyznane przez Prezydenta 
Rzeczypospolitej Polskiej Bronis³awa 
Komorowskiego. Te wyj¹tkowe odznaczenia 
wrêczy³ burmistrz Antoni Nawrocki, a do 
¿yczeñ do³¹czyli siê równie¿ Jan Koszarski, 
przewodnicz¹cy rady miejskiej i Magdalena 
Rudna, kierownik Urzêdu Stanu Cywilnego.

Podczas spotkania jubilaci mówili              
o tym, jak siê poznali, chwalili siê swoim 
potomstwem. Nie ma siê zreszt¹ czemu dziwiæ, 
gdy¿ dzieci wyros³y na przyzwoitych ludzi,      
a wnuki, tak siê wyrazi³a jedna z babæ, s¹ 
kochane, œliczne i m¹dre. Czegó¿ wiêcej chcieæ. 
Wszyscy ma³¿onkowie trafili do Solca 
Kujawskiego ju¿ jako osoby doros³e. Tylko 
jedna para mieszka w Solcu jedynie od 15 lat. 
Ma³¿onkowie przybyli tutaj do swoich dzieci, 
które osiad³y w naszym mieœcie.    Z kolei jeden 
z odznaczonych - Alfons Domanowski by³ 
pionierem spó³dzielczoœci mieszkaniowej. 
Pracuj¹c w KZNS-ach za³o¿y³ spó³dzielniê, do 
której potem do³¹czy³ ZREMB, a dzisiaj 
bloków spó³dzielczych SM Transportowiec jest 
dosyæ sporo. Pocz¹tki znajomoœci jubilatów 
by³y ró¿ne. Jedna para pozna³a siê bardzo 
nietypowo, bo w koœciele. Po mszy, przysz³y 
ma³¿onek odwióz³ swoj¹ wybrankê do domu na 
rowerze. I tak to siê zaczê³o...

M a ³ ¿ o n k o w i e  o p r ó c z  m e d a l i                        
i okolicznoœciowych gratulacji otrzymali album 
o naszym mieœcie. Mówili, ¿e mieszka im siê 
dobrze, ¿e Solec jest miastem czystym, 
zadbanym i bardzo dobrze siê rozwija.

Medale
dla wytrwa³ych
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Terenowy Komitet Ochrony Praw 
Dziecka organizuje pó³kolonie letnie pn. 
„Artystyczne wakacje” dla dzieci            
z miasta i gminy Solec Kujawski. 
Partnerem w realizacji bêd¹ Miejsko - 
Gminny Oœrodek Pomocy Spo³ecznej         
i Soleckie Centrum Kultury. 

Pó³kolonie odbêd¹ siê w dwóch 
turnusach - 11-15 lipca (40 dzieci ) i 18-22 
lipca (40 dzieci). Dla dzieci zaplanowano 
nastêpuj¹ce warsztaty: plastyczne, 
muzyczne, taneczne i teatralne. Warsztaty 
poprowadz¹ instruktorzy z SCK. Ponadto 
na dzieci czeka wiele atrakcji miêdzy 
innymi gry, zabawy w podchody, 
rozgrywki w pi³karzyki, dyskoteki, 

k a r a o k e  o r a z  w i e l e  k o n k u r s ó w                    
z nagrodami. Opiekê nad dzieæmi bêd¹ 
sprawowali wychowawcy i wolontariusze. 
W ka¿dym turnusie, dzieci przed 
przyst¹pieniem do zajêæ otrzymaj¹ drugie 
œniadanie. Dodatkow¹ atrakcj¹ w ka¿dym 
tygodniu pó³kolonii bêdzie wyjazd do kina 
w Bydgoszczy i wspólny poczêstunek. 
Pó³kolonie odbywaæ siê bêd¹ w Soleckim 
Centrum Kultury od godz. 10.00 do 14.00.

Œrodki na realizacjê projektu pn. 
„Artystyczne wakacje” TKOPD 
otrzyma³ z Urzêdu Marsza³kowskiego 
Województwa Kujawsko-Pomorskiego 
oraz Urzêdu Miasta i Gminy w Solcu 
Kujawskim.

Trwa akcja letnia pod has³em Letnie 
Igraszki Sceniczne. Przygotowa³o j¹ 
Soleckie Centrum Kultury wraz ze 
Stowarzyszeniem Rezerwat Kultury           
i Serdecznoœci. Przed nami jeszcze dwa 
tygodniowe cykle zajêæ.

W myœl g³ównego has³a projektu, 
dzieci poznawa³y ju¿ tajniki sztuki 
teatralnej i wszelkich dzia³añ, które 
towarzysz¹  powstan iu  spek tak lu  
scenicznego. Podczas pierwszego cyklu 
przygotowano wakacyjn¹ improwizowan¹ 
wersjê Kaczki Dziwaczki  dzieci same 
przygotowa³y kostiumy. Tydzieñ póŸniej 
na warsztat posz³a tuwimowska Rzepka. 

Jednak nie samym teatrem ¿yjemy - 
p r o w a d z o n e  b y ³ y  w i ê c  z a j ê c i a  
interdyscyplinarne - muzyka, wokalistyka, 
plastyka, rzeŸba, taniec, fotografia, 
pozwalaj¹ce na uaktywnienie dzieciêcych 
fantazji, rozwijaj¹ce zainteresowania 
artystyczne, mobilizuj¹ce do twórczego 
dz i a ³ an i a .  Dz i eæmi  za jmu je  s i ê  
wykwalifikowana kadra instruktorska 

SCK, ale œci¹gane s¹ tak¿e „posi³ki”. I tak, 
np. o bezpieczeñstwie na ulicy i w domu 
mówi l i  po l i c j anc i  z  so l eck i ego  
komisariatu, a o zagro¿eniach na pla¿y        
i nad wod¹ cz³onkowie Wodnego 
Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego     
z Romanem GuŸdzio³em na czele. 
Dyrektor OSiR-u Zbigniew Wawrzyniak 
kilkakrotnie zaprosi³ dzieci na p³ywalniê,    
a Agnieszka Najzer tañczy³a z dzieæmi nie 
tylko tango. SCK wszystkim piêknie 
dziêkuje.

Ka¿dy cykl programowy zakoñczony 
by³ artystyczn¹ prezentacj¹, wernisa¿em 
prac plastycznych i kolorowym balem 
przebierañców. 1 lipca w samo po³udnie, po 
wys³uchaniu hymnu Unii Europejskiej - 
Ody do Radoœci rozpocz¹³ siê BAL 
EUROPEJCZYKA. Tak w³aœnie ten wa¿ny 
dla Polski moment zaakcentowano             
w trakcie letniej akcji.

Dzieci bra³y tak¿e udzia³ w zdarzeniach 
psychologiczno  -  a r tys tycznych ,  
przynosz¹c  z  domowych p iwnic                   

i o¿ywiaj¹c stare, niepotrzebne przedmioty 
codziennego u¿ytku, a tak¿e swoje 
najukochañsze zabawki, opowiadaj¹c o ich 
niecodziennych cechach i swoich do nich 
uczuciach. Nie zabrak³o typowych gier      
i zabaw; pin-ponga i popularnych 
p i ³ k a r z y k ó w ,  a  w s z y s t k o  to                        
w pomieszczeniach opuszczonych przez 
bibliotekê i nadaj¹cych siê do remontu, 
st¹d tak¿e okazja do graffitowego 
szaleñstwa na œcianach. W tym szaleñstwie 
nie zapomniano o codziennej przek¹sce    
w postaci drugiego œniadania kawiarni 
Astra SCK, która dostosowa³a swoje 
godziny otwarcia do potrzeb ma³ych 
konsumentów.

Lato trwa, igraszki teatralne  te¿.

W Galerii Homo Faber Soleckiego 
Centrum Kultury ogl¹daæ mo¿na wystawê 
prac dzieciêcych - rysunków i rzeŸb, które 
³¹czy jedno: powsta³y w sekcjach 
plastycznych SCK w sezonie 2010/2011. 
To bardzo ró¿norodna ekspozycja w myœl 
tytu³u wystawy: Zobacz Mamo/Tato, co 
namalowa³em / wyrzeŸbi³em! Wernisa¿ 21 
czerwca by³ bardzo rodzinny.

mmm
Do 14 wrzeœnia br. nadsy³aæ mo¿na 

prace na konkurs plastyczny pod has³em 
Powiat siê œmieje, adresowany do dzieci     
i m³odzie¿y; szczegó³y regulaminowe       
w pracowni plastycznej SCK (tel. 52 387 
98 19), a tak¿e na stronie internetowej SCK 
- www.sck-solec.com. 

mmm
8 i 9 lipca solecka grupa rockowa 

Neutral Noise zagra pierwszy od roku 
koncert, w trakcie Mini-Woodstock 
Festival w Zalesiu. Koncert skupiaj¹cy 
zespo³y z naszego regionu odbêdzie siê po 
raz drugi. NN wracaj¹ na scenê w niez³ej 
formie, z rozszerzonym sk³adem i nowym 
repertuarem.

mmm
Interesuj¹co i twórczo zapowiada siê   

w Solcu projekt „Milestones  Five steps to 
better future”, czyli wymiana pomiêdzy 
m³odzie¿¹ Polski i Litwy. M³odzie¿ z Solca 
Kujawskiego goœciæ bêdzie u siebie           
w Makowiskach grupê z Litwy (Ukmerge), 

po to, aby razem braæ udzia³ w warsztatach 
artystycznych - stworzyæ, nagraæ i wydaæ 
piosenkê, a do nagrania dojdzie za kilka dni 
w profesjonalnym studiu Radia Pik. 
Wymiana jest organizowana przez 
Soleckie  Cent rum Kul tury  wraz                  
z litewskim partnerem: M³odzie¿owym 
C e n t r u m  K u l t u r y  w  U k m e r g e .  
Finansowana jest w ca³oœci ze œrodków 
miêdzyrz¹dowego „Polsko-Litewskiego 
Funduszu Wymiany M³odzie¿y”.

Letnie igraszki

Wystawa, koncerty i wymiana

Artystyczne wakacje

8 lipca o godz. 12.00 zapraszamy 
wszystkie dzieci, które spêdzaj¹ wakacje 
w domu, na HUCZNY WAKACYJNY 
PIKNIK.  Je¿el i  dopisze  pogoda 
usi¹dziemy w lasku przy SCK na 
kocykach (weŸ kocyk z domu!) i wspólnie 
obejrzymy, co dzieci przygotowa³y. Bêd¹ 
tak¿e goœcinne wystêpy, które tymczasem 
pozostaj¹ tajemnic¹, konkursy, gry            
i zabawy. W razie deszczu nie nudzimy siê 
i zapraszamy do sali widowiskowej SCK.

Bêdzie piknik

Mê¿czyzna 
potrzebny od zaraz! 

Teatr Szlaban 
szuka panów… 

Zaczynaj¹ siê próby 
nowego przedstawienia. 

Tel. 52 387 98 10.
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Oœrodek Sportu i Rekreacji

Mieszkaj¹ca w Solcu Kujawskim 
reprezentantka Polski w tenisie sto³owym osób 
niepe³nosprawnych Dorota Buc³aw walczy     
o jak najwy¿sze miejsce na liœcie rankingowej, 
która da jej prawo startu w przysz³orocznej 
Paraolimpiadzie Londyn 2012. 

Dziêki bardzo udanym tegorocznym 
startom Dorota w lipcowym rankingu bêdzie 
mia³a 2395 punktów, co da jej w ³¹czonej grupie 
1-2 (kategorie osób poruszaj¹cych siê na 
wózkach) awans na 5 miejsce, a w jej grupie na 
pewno bêdzie œwiatowa liderk¹. Na igrzyska 
paraolimpijsklie kwalifikuje siê 12 kobiet         
z klasyfikacji ³¹cznej obu grup. Przed nasz¹ 
zawodniczk¹ w tym roku jeszcze dwa turnieje  
wrzeœniowy w Sheffield oraz paŸdziernikowe 
Mistrzostwa Europy. Po ich zakoñczeniu 
ustalona zostanie ostateczna lista rankingowa,   
z której pierwsza dwunastka uzyska 
kwalifikacjê olimpijsk¹.

D. Buc³aw (na zdjêciu w œrodku) do 
zawodów przygotowuje siê pod okiem trenera 
Zbigniewa Zalesiñskiego. Na ostatni turniej do 
Bayreuth w Niemczech (15-19 czerwca br.), 
gdzie zdoby³a z³oty medal, mog³a pojechaæ 
dziêki pomocy finansowej Urzêdu Miasta         
i Gminy w Solcu Kujawskim, za co serdecznie 
dziêkuje.

Coraz wy¿ej
w rankingu

25 czerwca kompleks sportowy Orlik 2012 
przy SP nr 4 by³ aren¹ festynu sportowego dla 
dzieci i m³odzie¿y pod nazw¹ "Dinozaury na 
Orliku". Festyn ten zorganizowany zosta³ 
przez Miejski Ludowy Klub Sportowy w Solcu 
K u j a w s k i m  j a k o  j e d n a  z  i m p r e z  
towarzysz¹cych przypadaj¹cym w tym roku 
obchodom 25-lecia klubu. 

Przy korzystnej pogodzie ponad 100 
uczestników rywalizowa³o w meczu siatkówki, 
turnieju pi³karskim (zg³osi³o siê do niego a¿ 13 
dru¿yn) oraz konkurencjach indywidualnych. 
Po ich zakoñczeniu najlepsi udekorowani 
zostali medalami oraz drobnymi upominkami 
(zwyciêzcy turnieju pi³karskiego oraz meczu 
siatkówki dodatkowo otrzymali puchary). 

Oto szczegó³owe rezultaty. Mecz siatkówki 
wygra³ MUKS Roszak II (zwyciêstwo nad 
kolegami klubowymi z MUKS Roszak I). 
Klasyfikacja koñcowa turnieju pi³ki no¿nej 

szkó³ podstawowych: FC Solec, Zawisza 
Bydgoszcz, KKS Leœne. Klasyfikacja 
koñcowa turnieju pi³ki no¿nej szkó³ 
gimnazjalnych: FC MG, De Wons, Football 
Players.

Skok w dal z miejsca  szko³y podstawowe 
wygra³ £ukasz Syrocki - 3,95 m, gimnazja 
Marcin Wojtecki - 5,34 m. Rzut pi³k¹ lekarsk¹ 
- szko³y podstawowe Szymon KaŸmierczak  
23,60 m, gimnazja - Kamil Jarzêczka  31,75 
m. Podbijanie lotki do badmintona i pi³eczki 
pingpongowej  szko³y podstawowe Marcin 
Koz³owski - 313 odbiæ, gimnazja Jakub 
Nikodem - 1019 odbiæ. 

W konkurencjach rzutowych tryumfowali 
Kacper Chrab¹szczewski - 37 pkt (rzut lotk¹ 
do celu  szko³y podstawowe), Jakub Nikodem 
- 39 pkt. (rzut lotk¹ do celu  gimnazja). Rzuty 
do kosza  szko³y podstawowe £ukasz Syrocki - 
5, Jakub Wróbel  6 (gimnazja).

Œwietn¹ postawê zaprezentowali najm³odsi 
zawodnicy MUKS Wise³ka Solec Kujawski   
w rozgrywanym w Bydgoszczy turnieju 
Deichmann  Minimistrzostwa Europy, 
rozgrywanych od 30 kwietnia do 18 czerwca 

2 0 1 0  r.  M ³ o d z i  z a w o d n i c y  g r a l i                       
w narodowych strojach poszczególnych 
europejskich reprezentacji. 

Z Wise³ki do turnieju zosta³o zg³oszonych 
trzydziestu zawodników, ³¹cznie trzy dru¿yny 
w dwóch grupach wiekowych. M³odsza grupa 
(rocznik 2002 i m³odsi) reprezentowa³a zespó³ 
Chorwacji. Pod czujnym okiem trenerów: 
Daniela Gilla i Roberta Wilczarskiego, 
ch³opcy rozegrali trzynaœcie meczów 
grupowych i dwa w systemie play-off. Po 
r o z g r y w k a c h  g r u p o w y c h  s o l e c k a  
"Chorwacja" zajmowa³a trzecie miejsce, 
zostawiaj¹c w tyle wiele bydgoskich dru¿yn. 
Zespó³ zwyciê¿y³ dziesiêæ razy, przegra³ dwa 
spotkania, a w jednym meczu zremisowa³.    
W systemie play-off (ostatni weekend) 
ch³opcy zajêli pi¹te miejsce, wygrywaj¹c       
z "Serbi¹" 3-2 i ulegaj¹c po niezwykle 
zaciêtym meczu "Anglii" 2-3.

Tak dobry wynik nie by³by mo¿liwy, 
gdyby nie postawa najlepszych zawodników, 
a przede wszystkim Norberta Wolniaka, 
który zdoby³ grad bramek (40 z 46) i zosta³ 
absolutnym Królem Strzelców turnieju, 
zostawiaj¹c w tyle najlepszych napastników 
ze zwyciêskich dru¿yn Zawiszy, Chemika czy 
Olimpii Grudzi¹dz. Œwietnie na swoich 
pozycjach prezentowali siê te¿ Oskar Chêœ     
i Staœ Kaczan. W dru¿ynie "Chorwacji" grali 
jeszcze: Przemek Kujawa, Kamil Substyk, 
Pawe³ £uszczak, Miko³aj Winiecki, 
Krzysztof Jarzyna, Jakub Stangreciak, 
Miko³aj Chojnacki.

Z kolei starsza grupa wystêpowa³a jako 
dru¿yny "Belgii" i "S³owacji". Wyniki 
starszaków pozostawia³y jednak wiele do 
¿yczenia. 

M³odsi dobrze
siê spisali

Festyn 
na dwudziestopiêciolecie



Marlena S³embarska - S³awomir Adam Staniszewski 
(18 czerwca 2011 r.)

Natalia Siepak - Mateusz Michalski (24 czerwca 2011 r.)
Kamila Bernadetta Radtke - Krzysztof Jan Wieloszyñski

(25 czerwca 2011 r.)
Lucyna Czizewska - Adam Jakub Ramza (25 czerwca 2011 r.)

Marzena Agnieszka Rolirad - Ariel £ukasz Kolano (2 lipca 2011 r.)
Agnieszka Monika Rajewska - Micha³ Robert Woliñski 

(2 lipca 2011 r.)
Ewelina Chojnacka - Marek Skurzewski (2 lipca 2011 r.)

Najlepsze ¿yczenia na nowej drodze ¿ycia!

MA£¯EÑSTWA:

USC zanotowa³

UWAGA! Zakup nieruchomoœci od gminy nie podlega opodatkowaniu podatkiem 
od czynnoœci cywilnoprawnych, który wynosi 2 proc. wartoœci rynkowej 
nieruchomoœci.

Wyrazy g³êbokiego wspó³czucia dla 
Pani Gra¿yny Dobersztyn z powodu 

œmierci

MAMY

sk³adaj¹
Dyrektor i pracownicy 

Zespo³u Szkó³ Ogólnokszta³c¹cych 
i Zawodowych 

w Solcu Kujawskim

Wyrazy g³êbokiego wspó³czucia dla 
Pani Bernadety Gasiñskiej

 z powodu œmierci

Mê¿a 

sk³adaj¹
Dyrektor i pracownicy 

Zespo³u Szkó³ Ogólnokszta³c¹cych 
i Zawodowych 

w Solcu Kujawskim

W dniach 23-26 czerwca br. grupa soleckiej 
m³odzie¿y z Klubu Turystów Pieszych 
„Horyzont” by³a na biwaku zorganizowanym 
na powitanie wakacji. Baz¹ - dziêki 
uprzejmoœci Ko³a £owieckiego „TUR” - by³ 
domek myœliwski, znajduj¹cy siê przy 
leœniczówce NiedŸwiadki.

Dziêki organizatorowi rajdu - prezesowi 
KTP „Horyzont” - Krzysztofowi Skorupce 
m³odzie¿ pozna³a kilka nieznanych dot¹d 
zak¹tków Puszczy Bydgoskiej. Nie zabrak³o 
równie¿ czasu na integracjê. 

Ju¿ pierwszego dnia biwaku turyœci z Solca 
spotkali siê z rówieœnikami z Gniewkowa, 
równie¿ cz³onkami KTP „Horyzont”. M³odzie¿ 
¿¹dna wra¿eñ i emocji bardzo szybko 

zorganizowa³a mecz siatkówki pomiêdzy 
reprezentacjami obu miast. Wygrali solecczanie 
3:1. Nie przeszkodzi³o to naturalnie we 
wspólnej pomeczowej integracji przy ognisku. 

Najwa¿niejszym akcentem „rajdowym” 
ca³ego biwaku by³a zorganizowana trzeciego 
dnia wycieczka w kierunku Góry Toruñskiej. 
Góra o wysokoœci 109 m. n. p. m. zosta³a 
zdobyta z marszu! W drodze powrotnej grupie 
uda³o siê jeszcze obejrzeæ dwustuletni¹ sosnê.

£ukasz Wojtecki

Wakacyjny
biwak
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